
 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT DE FACULTAT 

CELEBRADA EL 11 DE DESEMBRE DE 2013. 

 

 

 

A Bellaterra a les 11 hores del dia 11 de desembre de 2013, es reuneix la Junta Permanent de la 

Facultat en sessió ordinària sota la presidència del Sr. degà actuant de secretari la secretària de la 

Facultat i amb l’assistència dels següents membres de la Junta: Jordi Bartroli (degà), Laia Saumell 

(secretària),  

Marià Baig (vicedegà) Àngels González (vicedegana), Francesc Pi (vicedegà), Antoni Teixell 

(vicedegà), Verònica Ahufinger, Lluís Alsedà, Pere Ara, Xavier Bardina, Anna Barragán, Jordina 

Belmonte, Joan del Castillo, Magdalena Maria Caubergh, Rafael Contreras, Mercè Corbella, Rafel 

Escribano, Nicolás Ferrer, Jordi Galaso, Nil Gallego, Jordi García, Jordi Gené, David Gómez, Marta 

González, Montse Mallorquí, Jèssica Marqués, Anna Meléndez, Antoni Méndez, Carme Miralles, 

Josep M. Mondelo, Agustí Nieto, Adrián Ortiz, Rosa M. Ortuño, M. Carmen Pérez, Víctor Pérez, 

Sergio Emilio Porte, Teresa Puga, Francesc Xavier Roqué, Josep Ros, Rosa M. Sebastián, Joan 

Suades, Santiago Suriñach, Daisuke Takegami i Manel del Valle. 

 

S’excusen: Maria Luisa Arboleya, José Manuel Castellano, Xavier Font, Albert Griera, Josep Piñol i 

Joan Rieradevall,  

 

 

Amb l’ordre del dia: 

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió ordinària de data 10.07.13. 

2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de pla d’estudis de la doble titulació en Estadística 

Aplicada i Sociologia. 

3. Aprovació, si s’escau, de la composició del tribunal i de la concessió de premis extraordinaris de 

titulació dels estudiants de la promoció 2012-2013. 

4. Informació sobre el Grau en Nanociència i Nanotecnologia. 

5. Aprovació del Calendari Electoral de l’elecció a degà/na de la Facultat de Ciències. 

6. Informe del degà.  

7. Afers de tràmit. 

8. Torn obert de paraules. 

 

 

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió ordinària de data 10.07.13  

 

S’aprova, per assentiment, l’Acta de la sessió ordinària de la Junta Permanent de Facultat de 

data 10.07.13. 

 

 

2.- Aprovació, si s’escau, de la proposta de pla d’estudis de la doble titulació en Estadística 

Aplicada i Sociologia. 

 

El coordinador del Grau en Estadística Aplicada, Dr. Xavier Bardina, exposa amb tot detall la 

proposta que es presenta. 

 

El degà opina que aquesta nova doble titulació és molt important, tant per al Grau en Estadística 

Aplicada per atreure  a bons estudiants, com també per al Departament de Matemàtiques. Comenta 

que cal afegir que és el primer cop que es fa un doble grau amb una altra Facultat no experimental i 

que aquest fet pot donar més visualització de la Facultat de Ciències dins el campus. 

 

El degà aprofita per informar que properament el Servei d’Estadística es traslladarà a la segona 

planta de l’antic mòdul de materials, i opina que aquest fet també  pot ser beneficiós per a potenciar 

la titulació en Estadística. 



 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

-- J. Suades pregunta si no serà un problema el perfil dels estudiants de Sociologia, i si seran 

compatibles els horaris de les dues titulacions. 

 

-- X. Badina respon que la Facultat de Sociologia amb aquesta proposta vol atreure estudiants amb 

perfil de ciències, i que actualment ja hi ha estudiants cursant la titulació en Estadística Aplicada que 

no provenen del batxillerat de ciències. Respecte als horaris, comenta que com el Grau en Sociologia 

té grups de matí i el Grau d’Estadística Aplicada s’imparteix per la tarda, en principi no hi ha 

problemes d’incompatibilitat d’horaris, i que sols caldria fer-los compactes. 

 

-- El vicedegà F. Pi pregunta si aquesta doble titulació tindrà una preinscripció diferenciada. 

 

-- El degà respon que tindrà una preinscripció diferenciada, i que s’oferiran 20 places. 

 

-- L. Alsedà recorda que ja varem tenir una doble titulació amb una altra Facultat, com va ser la de 

Matemàtiques i Informàtica, i que es va deixar d’impartir per una acord unilateral de l’Escola 

d’Enginyeries. Malgrat tot, està totalment d’acord amb aquesta proposta. 

 

-- C. Miralles pregunta si les dues titulacions oferiran les mateixes places que ara. 

 

-- X. Bardina respon que el Grau en Estadística Aplicada si, però que el Grau en Sociologia 

rebaixarà la seva oferta actual en 10 places. 

 

S’aprova, per assentiment, la proposta de pla d’estudis de la doble titulació en Estadística 

Aplicada i Sociologia (doc 1). 

 

 

3.-  Aprovació, si s’escau, de la composició del tribunal i de la concessió de premis extraordinaris 

de titulació dels estudiants de la promoció 2012-2013. 

 

 

Proposta de composició de tribunal i de concessió de premis extraordinaris de la promoció 2012/13. 

 

QUÍMICA 

 

Presidenta: Dra. Mariona Sodupe Roure 

Secretari:    Dr. Ramón Alibés Arquès 

Vocal:        Dr. Manel del Valle Zafra 

 

Premiats: Rubén Solorzano Rodríguez i 

                Laia Soler Bru 

 

ESTADÍSTICA 

 

Presidenta: Dra. Maria Jolis Giménez 

Secretari:    Dr. Xavier Bardina Simorra 

Vocal:        Dra. Mercè Farré Cervelló 

 

Premiats: Beatriz Pioblador Pou i 

                Amanda Fernández Fontelo 

 

GEOLOGIA 

 

President:   Dr. Joan Reche Estrada 

Secretari:    Dr. Joan Bach Plaza 



Vocal:        Dra. Eulàlia Gili Folch 

 

Premiats: No hi ha candidats 

 

FÍSICA 

 

Presidenta: Dr.  Àlvar Sánchez Moreno 

Secretari:    Dra.Verònica Ahufinger Breto 

Vocal:        Dr. Ramon Muñoz Tàpia 

 

Premiats: Margadida Triadu Gali 

 

CIÈNCIES AMBIENTALS 

 

Presidenta: Dr. Martí Boada Juncà 

Secretari:    Dr. Joan Rieradevall Pons 

Vocal:        Dr. Jordi García Orellana 

 

Premiats: Ariane Arias Ortiz i 

               Alexandre Suau Martínez 

 

MATEMÀTIQUES 

 

Presidenta: Dr. Xavier Bardina Simorra 

Secretari:    Dr. Joaquim Roé Vellvé 

Vocal:        Dr. Josep Maria Mondelo Gonzàlez 

 

Premiats: Sergio Alberola Padilla 

     Eric Lluch Àlvarez 

 

ENGINYERIA INFORMÀTICA + MATEMÀTIQUES 

 

Presidenta: Dr. Jordi Pons Aróztegui 

Secretari:    Dr. Joaquim Roé Vellvé 

Vocal:        Dr.  

 

Premiats: No hi ha candidats 

 

FÍSICA + MATEMÀTIQUES 

 

Presidenta: Dr. Josep Maria Mondelo Gonzàlez  

Secretari:    Dr. Ramon Muñoz Tàpia 

Vocal:        Dra.Verònica Ahufinger Breto 

 

Premiats: David Tena Cucala, 

                Didac Martínez Granado i 

     Clara Mateo Campo 

 

 

S’obre un torn d’intervencions 

 

-- J. Belmonte suggereix que les properes vegades s’aprovi amb una Junta Permanent virtual, per a 

evitar que siguin formalment aprovats quan ja estan concedits. 

 

-- El degà hi està d’acord. 

 



S’aprova, per assentiment, la composició dels tribunals i la concessió dels premis 

extraordinaris de titulació dels estudiants de la promoció 2012-2013. 

 

 

4.-  Informació sobre el Grau en Nanociència i Nanotecnologia.  

 

El degà informa que aquest any ja s’està impartint el quart curs del Grau en Nanociència i 

Nanotecnologia, que és l’únic grau d’aquesta especialitat en tot el país, i que és un grau que té molta 

demanda, que inicialment oferia 60 places però que el segon anys se’ns va imposar que fossin 80. 

 

El degà recorda que aquest grau es va aprovar amb unes condicions diferents dels altres, en concret 

es va aprovar amb el compromís de la contractació de 10 associats per a impartir les classes, però 

això no s’ha complert degut a les retallades. Afegeix que, a més a més a quart curs s’imparteixen 

assignatures optatives amb un gran cost econòmic degut a la seva experimentalitat. I explica que per 

a fer front a tot això s’han hagut de destinar bona part dels pressupostos d’aquest curs per a tirar 

endavant aquesta titulació. 

 

El degà informa  que ja s’han tingut converses amb l’Equip de Govern, que n’és conscient d’aquesta 

situació, per a posar remei a aquesta situació. En Concret la Facultat ha presentat una petició de fons, 

que possiblement serà parcialment concedida, i que permetrà repartir part del 20% del pressupost 

que no ha estat repartit als departaments. 

 

El degà reconeix i agraeix tota la tasca feta per el Dr. Josep Ros coordinador de titulació i la Dra. 

Gemma García coordinadora adjunta, considera que sense ells no hagués estat possible tirar 

endavant aquesta titulació. 

 

El degà recorda que va costar molt iniciar el Grau en Nanociència i Nanotecnologia, i que això va fer 

que a les negociacions s’haguessin de canviar coses de la proposta inicial: en concret es van passar 

tres assignatures optatives, de caire  molt pràctic, a assignatures obligatòries. Opina que, ara que ja 

es pot fer una revisió del pla d’estudis, s’haurien de tornar a passar a optatives i rebaixar l’oferta de 

places a 60, com era inicialment, i així aconseguir que aquest grau sigui més sostenible 

econòmicament. 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

-- N. Ferrer demana si en propers anys es podrà augmentar el pressupost per a aquest grau, doncs 

l’assignatura de Nanoctecnologia en Biomedicina aquest curs no ha tingut pràctiques. 

 

-- El coordinador J. Ros clarifica que no sols resulta complicat tenir assignatures optatives tan 

pràctiques a quart curs, si no que a més, en aquesta assignatura en concret, va haver molts problemes 

amb el Departament de Bioquímica per a trobar-hi professor. 

 

-- J. Marquès pregunta perquè cal reduir les places de 80 a 60. 

 

-- El degà respon que és per a poder garantir totes les pràctiques, doncs a més moltes d’elles s’han 

d’impartir en grups reduïts. 

 

-- S. Suriñach comenta que se n’alegrarà si les propostes arriben a bon port, atès que els departament 

implicats en aquestes assignatures també han fet molt d’esforç econòmic per a garantir-les. 

Manifesta que s’acaba d’assabentar oficialment de que el deganat no repartirà per aquest motiu el 

20% del pressupost que restava, que li hagués agradat saber-ho abans, i creu que  aquesta situació ha 

d’arreglar-se. 

 

-- R. Ortuño felicita al degà per haver aconseguit tirar endavant aquesta titulació, en la qual el 

Departament de Química també hi ha col·laborat molt. Però demana al degà que no s’oblidi dels 

altres graus “més clàssics”, doncs el Departament de Química ha hagut d’utilitzar per a ells part dels 

seus pressupostos i , tot i això, no s’han pogut impartir totes les pràctiques del Grau en Química. 



Considera que s’ha fet tot el que bonament s’ha pogut, però que aquesta situació s’ha d’arreglar en 

un futur. 

 

-- M. Mallorquí recorda que la Biblioteca també sols ha rebut un 60% del pressupost per a compra 

de llibres, i demana que si finalment arriba més pressupost a la Facultat també es tingui en compte la 

Biblioteca. 

 

-- El degà aclareix que fins al darrer moment no s’ha confirmat que no es rebria el 20% del 

pressupost restant, i reconeix que el Departament de Física i el Departament de Química han hagut 

de fer molts esforços econòmics donades les característiques de les seves titulacions. 

 

 

5.  Aprovació, si s’escau, del Calendari Electoral de l’elecció a degà/na de la Facultat de Ciències. 

 

El degà presenta el calendari i aclareix que estava previst que aquesta Junta Permanent es dugués a 

terme abans, però que el mètode de votació electrònica ha estat complicat i ha fet que tots els 

terminis s’hagin enrederit. 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

-- N. Gállego pregunta com es trien els membres de la Junta Permanent d’entre els de la Junta de 

Facultat. 

 

-- El degà explica que cada col·lectiu tria els seus representats de manera diversa, però que els 

estudiants poden replantejar-s’ho i canviar els seus representants. 

 

-- N. Ferrer comenta que la poca participació en les votacions per part dels estudiants ha estat per la 

manca de difusió, i opina que la pàgina web no és suficient en el cas dels estudiants. 

 

-- J. Galaso opina que els representants de cada curs són la millor via de difusió. 

 

-- J. Marqués observa que en la data prevista per a la Junta de Facultat hi ha exàmens. 

 

-- L. Alsedà pregunta si una setmana per a presentar la candidatura és un termini suficient. 

 

-- El degà respon que ja fa temps que se sap que hi ha d’haver eleccions de degà/na, i que a la Junta 

Permanent en que es va aprovar el calendari d’eleccions de la Junta de Facultat ja se’n va fer difusió. 

 

-- S. Suriñach demana que es modifiqui la proposta, per a no intercedir amb els exàmens.  

 

Es proposa modificar-lo: que la Junta de Facultat tingui lloc el 12 de febrer i que la campanya 

electoral s’allargui fins al 11 de febrer. 

 

S’aprova, per assentiment, el Calendari Electoral de l’elecció a degà/na de la Facultat de 

Ciències amb la modificació acordada (doc 2). 

 

-- A. Méndez aclareix, atès que corren rumors per la Facultat de que ell es presentarà, que no pensa 

presentar-se com a candidat. 

 

 

6.- Informe del degà. 

 

El degà comenta que s’han rebut les dades de matrícula d’aquest curs a la UAB, i en elles queda 

palès que la Facultat de Ciències és la segona que ha augmentat més de nombre d’alumnes i de 

crèdits matriculats, recorda que a més totes les titulacions menys Estadística Aplicada omplen les 

seves places al mes de juny, i espera que amb la nova doble titulació això també succeeixi amb 

Estadística Aplicada. 



 

El degà lamenta que les dades no siguin bones amb els màsters, i informa que també s’han vist 

afectades per la desprogramació del Màster d’Història de la Ciència. 

El degà agraeix als coordinadors i a tothom que ha col·laborat en les tasques de promoció per la bona 

tasca realitzada. 

 

El degà informa que s’ha detectat un possible problema, doncs hi ha 272 estudiants que estan 

matriculats en la tercera convocatòria, que amb el règim de permanència actual es la darrera. 

 

-- El vicedegà d’Ordenació Acadèmica puntualitza que no afecta tant a assignatures concretes, si no 

més bé a estudiants, doncs n’hi ha que tenen 2, 3 i 4 assignatures amb aquesta situació. Opina que 

pot ser degut a que els estudiants no són conscients del nou règim de permanència. 

 

El degà aclareix que aquest fet ha estat detectat per la Gestió Acadèmica que és qui ens ha alertat del 

problema, i els hi agraeix aquest fet. 

 

-- R.Contreras explica les normatives referents al règim de permanència i informa que des de la 

Gestió Acadèmica s’ha enviat un correu electrònic a tots els afectats explicant la situació en que es 

troben. 

 

-- D. Gómez pregunta si en cas de concedir-se la quarta convocatòria de gràcia, si aquesta és una 

convocatòria normal.  

 

-- R. Contreras respon que si. 

 

-- M. del Valle comenta que molts estudiants confonen la quarta convocatòria i l’avaluació  per 

compensació. 

 

-- J. García pregunta que succeeix quan un estudiant esgota la darrera convocatòria d’una 

assignatura. 

 

El degà respon que al proper curs acadèmic ja no pot matricular-se d’aquesta titulació. 

 

-- N. Ferrer pregunta si es tracta d’una expulsió de la titulació o de la UAB. 

 

-- R. Contreras aclareix que no pot seguir matriculat d’aquesta titulació a la UAB, però pot canviar 

d’estudis o d’Universitat. 

 

El degà informa que a l’endemà ja hi ha convocada una Comissió d’Afers Acadèmics de la Facultat 

per a tractar aquesta problemàtica. 

 

Respecte al tema dels cartells que hi ha penjats queixant-se del local d’estudiants, el degà llegeix una 

carta que ha redactat conjuntament amb el degà de la Facultat de Biociències i que es vol enviar als 

membres de la Junta Permanent (doc 3). 

 

-- D. Takegami creu que el protocol de l’ús d’aquest espai s’hauria de negociar també amb el 

Consell d’Estudiants, i que s’informés si s’estan replantejant noves possibilitats. 

 

-- N. Ferrer demana que si la possibilitat de que hi hagi més espais per als estudiants implica que el 

local actual sigui d’ús exclusiu de l’assemblea, doncs considera que s’hauria de reflexionar que 

aquest fet vol dir que “amb la força i la pressió s’aconsegueixen coses antidemocràticament”. 

 

El degà respon que hi està d’acord, i que tot està encara per negociar. I considera que la 

problemàtica d’aquest local no és només de la Facultat de Ciències i la Facultat de Biociències, si no 

de tot el campus. 

 



-- S. Suriñach pregunta perquè aquesta carta s’enviarà només als membres de la Junta Permanent i 

no als de la Junta de Facultat. Considera que no és convenient que els locals d’estudiants estiguin 

fora de l’edifici i sense cap control. Recorda que els responsables d’aquest local, en última instància 

són els degans. 

El degà recorda que a l’acta de la Junta anterior, que s’ha aprovat avui, hi constava la creació de la 

Comissió gestora per a la redacció de la memòria de creació d’un departament de Ciències 

Ambientals. Informa de que, seguint les indicacions de la Junta Permanent anterior, s’han incorporat 

a aquesta Comissió el director del Departament de Física Dr. Santiago Suriách, i el director del 

Departament de Geologia Dr. David Gómez. També informa de que el Dr. Xavier Domenech no ha 

pogut assistir a les reunions per raons personals i ha presentat la seva dimissió, proposa que en el seu 

lloc s’incorpori com a membre de la Comissió la directora del Departament de Química Dra. Rosa 

Ortuño. 

 

El degà comenta que a la segona reunió de la Comissió es va decidir enviar una carta a tots els 

departaments que donen docència a la titulació de Ciències Ambientals i a tots els professors que hi 

donen docència i, informant de la possibilitat de creació d’aquest nou departament, i sembla que sols 

s’hi adscriurien entre 10 i 12 professors. 

 

El degà informa de que aquest curs no s’ha programat el Màster en Història de la Ciència, i que ja 

s’ha dut a terme una reunió amb els responsables del màster i el vicerector de Programació 

Acadèmica doncs, analitzant la normativa, es creu que es va desprogramar incorrectament. El 

vicerector ho ha acceptat i s’ha compromès a facilitar mesures que pal·liïn l’efecte negatiu de la 

desprogramació d’aquest any. 

 

El degà també creu que ha estat un error desprogramar el Màster en Altes Energies, doncs no 

afectava als plans docents. 

 

-- A. Méndez manifesta que hi està d’acord, i que considera que és un “suïcidi”. 

 

-- X. Roqué aclareix que des del rectorat es va fer malament la feina, i agraeix al degà tot el suport 

rebut. 

 

 

7.- Afers de tràmit. 

 

El degà informa de la signatura de diversos convenis marcs de Pràctiques en empresa, d’activitats 

proposades pel reconeixement de crèdits de lliure elecció, del nomenament de diversos tribunals per 

a la realització de l’examen de la vuitena convocatòria, del nomenament d’un tribunal per a la 

realització de la prova de reavaluació, del nomenament d’un tribunal per a l’avaluació curricular per 

compensació, del nomenament de diversos tribunals per a la revisió d’examen extraordinària i del 

nomenament d’un tribunal per a la realització de la prova de conjunt. 

 

 

8.- Torn obert de paraules. 

 

-- S. Suriñach, sobre la nova ubicació del Servei d’Estadística, considera que aquests canvis haurien 

de quedar registrats per escrit. 

 

-- El degà puntualitza que al signar l’acord quedarà registrat, i creu que també s’hauria de tractar 

aquest tema a la Comissió d’espais. 

 

-- S. Suriñach considera que el nou model de càrrecs i encàrrecs que s’ha presentat al Consell de 

Govern s’ha elaborat interaccionant molt poc amb els directors de departament, i demana al degà 

que en pensa. 

 

-- R. Ortuño comenta que encara que no va ser aprovat al darrer Consell de Govern, la vicerectora 

d’Economia i Organització va dir que ja havia estat aprovat per  la Comissió d’Economia i 



Organització, quan un dels representats que tenim en aquesta Comissió diu que no ha estat així. 

Opina que es vol aprovar amb urgència i demana, no sols l’opinió del degà, si no que el degà actuï al 

respecte. 

 

-- El degà pensa que els coordinadors dels màsters i del doctorat han de dependre dels departaments. 

Es compromet a reunir-se amb els caps de departament de la Facultat i la directora de l’ICTA si és 

possible abans de vacances, si no en tornar. 

 

-- D. Gómez comenta que en aquesta Comissió ja hi va haver directors de departament que van 

manifestar la pèrdua de protagonisme dels departaments envers la Facultat en moltes tasques, però 

que haurien de seguir duent a terme les tasques. 

 

-- El degà pensa que els màsters de les Facultats experimentals haurien de dependre dels 

Departaments. 

 

-- J. Suades està d’acord amb l’esforç que s’ha fet per a poder impartir pràctiques al Grau en 

Nanociència i Nanotecnologia, però creu que també s’ha de fer un esforç per a mantenir les 

pràctiques de la resta de titulacions. Agraeix que hi va haver un problema amb les pràctiques del 

Grau en Química i que s’ha solucionat com bonament s’ha pogut, però que aquesta situació s’ha de 

normalitzar en un futur. 

 

-- V. Pérez comenta que hi ha graus que no tenen delegats a primer curs degut a que quan la becària 

va anar a les classes alguns professors no val voler cedir temps de la seva classe. 

 

-- M. del Valle reconeix que el mètode actual no acaba de funcionar. 

 

-- J. Belmonte suggereix si no seria millor fer-ho el dia de benvinguda. 

 

-- El vicedegà A. Teixell respon, que ja s’informa el dia de benvinguda, però que aquell dia es dona 

massa informació. 

 

-- M. González opina que temes com els dels alumnes amb terceres matrícules, o l’elecció dels 

delegats de curs haurien d’arribar al professorat, que sovint no n’està assabentat. 

 

-- El degà suggereix que se’n parli en una Comissió d’Àfers Acadèmics de la Facultat. 

 

-- R. Contreras comenta que a la llista d’alumnes del SIGMA apareix el nombre de vegades que ha 

estat matriculat l’estudiant. 

 

-- N. Ferrer suggereix que al Consell Assessor del Servei d’Estadística s’incorpori gent de 

Sociologia per a interactuar més amb la nova doble titulació. 

 

-- X. Bardina respon que ara ja n’hi ha. 

 

 

S’aixeca la sessió a les 14:15 hores de la tarda. 

 

 

 

Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), a onze de desembre de 2013. 

 

 

 

 

 

Vist i plau:     Secretària: 

Degà 


